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می گویند سلطان میوه های گرمسیری است. با اینکه 
دوره برداشت محدودی دارد، اما شکل فرآوری شده 
آن یعنی ترشی و شور در همه روزها و ماه های سال 
پای ثابت سفره  جنوبی هاســت؛ گرچه خاستگاه 
انبه، این میوه لذیذ گرمسیری در شبه جزیره هند، 
پاکستان، بنگلادش و آسیای جنوب شرقی است، 
اما در حاشیه دریای عمان در ایران هم برای خود 

بازار پررونقی دارد.
به طور کلی سطح زیرکشــت انبه در ایران حدود 
5هزار هکتار است که دوسوم آن یعنی 2800هکتار 
در هرمزگان به عنوان قطب تولید انبه قرار گرفته. 
سیستان وبلوچســتان به عنوان دیگر تولیدکننده 

انبه هم بیش از 1500هکتار سطح زیرکشت دارد.
برداشت میوه نارس انبه برای فرآوری و تولید ترشی 
در هرمزگان آغاز شده است و سیستان وبلوچستان 

هم از ماه دیگر کار خود را در باغ ها شروع می کنند.

هرمزگان، قطب تولید انبه
هرمزگانی هــا در گویــش محلــی به ایــن میوه 
گرمســیری، انبا می گویند؛ میــوه ای که بیش از 
700سال در استان قدمت دارد و در شهرستان های 
میناب، رودان، بندرعباس و جاسک کشت می شود. 
گرچه این استان 8واحد فرآوری برای تولید ترشی 

یا شور انبه دارد، اما در زمان فصل برداشت مشاغل 
خرد و خانگی هم رونق خوبی می گیرند و بسیاری از 
زنان بومی سرگرم تولید ترشی یا طعم دهنده های 
انبه برای غذا می شوند. مدیر امور باغبانی سازمان 
جهادکشــاورزی هرمزگان با بیان اینکه ســطح 
زیرکشــت انبه در این اســتان 2900هکتار است 
به همشــهری می گوید: 70درصد انبه هرمزگان 
به صورت نارس برای اســتفاده در صنایع ترشی و 
شور و 30درصد برای تازه خوری برداشت می شود. 
هم اکنون برداشــت میوه نارس آغاز شده و تیرماه 
در پایان کار زمان برداشت میوه ها برای تازه خوری 
است. مســعود گرگیج پیش بینی می کند امسال 
29هزار تن انبه از باغ های هرمزگان برداشت شود 
و می افزاید: بارندگی های خوب در فصل زمستان 
موجب افزایش 10درصدی محصول نسبت به سال 

گذشته شده است.
هر هکتار باغ انبه برای 5نفر اشــتغالزایی می کند 
که با احتساب این میانگین، 14هزار و 500نفر در 

هرمزگان در باغ های انبه مشغول کار هستند.
مدیر امور باغبانی سازمان جهادکشاورزی هرمزگان 
اما از توسعه باغ هاي انبه و اشــتغالزایی برای افراد 
بیشتری خبر می دهد و می گوید: مهم ترین ارقام 
انبه در هرمزگان ارقام محلی آل مهتری، کلک سرخ 
و هلیلی اســت و برخی ارقام تجاری چون لانگرا 
و ســندی هم در اســتان کشت می شــود، اما ما 
به دنبال واردات ارقام تجاری پاکوتاه از شرق آسیا 
هســتیم، زیرا انبه محلی هرمزگان قطور و بلند و 
به همین دلیل برداشــت میوه آن سخت است، اما 
 ارقام تجاری مقاوم به شــوری هستند و برداشت

 راحتی دارند.

توسعه باغات انبه در هرمزگان 
توسعه باغ هاي انبه در هرمزگان یکی از برنامه های 
این اســتان برای افزایش درآمد و اشــتغالزایی با 
سلطان میوه های گرمسیری است؛  برنامه ای که این 
روزها در نیمه مسیر قرار دارد. حدود 2هزار هکتار 
باغ در شهرستان میناب به عنوان قطب تولید انبه در 
هرمزگان و 500هکتار در رودان در قالب این برنامه، 
نوسازی، تجمیع و تسطیح شده و از سال آینده نهال 
رقم تجاری به صورت یارانه ای به کشــاورزان این 

باغ ها واگذار می شود.
گرگیج توضیح می دهد که 90درصد از هزینه این 

کار را دولت تامین کرده اســت و کاشت نهال ها و 
بهره برداری از این باغ ها به شرط تامین آب و واردات 
ارقام مقاوم تجاری علاوه بر این 2500هکتار ذکر 
شده در مناطق زیر پایاب  سدها نیز می تواند اجرا 
شــود. انبه و البته همه میوه های گرمسیری آب بّر 
هســتند، اما به گفته مدیر امور باغبانی ســازمان 
جهادکشــاورزی هرمزگان، اســتفاده از سیستم 
آبیاری تحت  فشار عملکرد هر هکتار باغ را بین 12 
تا 18تن و صرفه اقتصادی آن را افزایش داده است.

آفتاب سوختگی و نوع ارقام کشت شده مهم ترین 
مشــکلاتی اســت که گرگیج با اســتناد به گفته 
کارشناسان اروپایی در بازدید از باغ هاي هرمزگان 
یاد می کند و توضیح می دهد: برنامه ریزی هایی برای 

رفع این دومشکل داریم.

برداشت انبه بلوچستان از ماه بعد 
انبه ســبز از نیمه اول اردیبهشــت به بازار عرضه 
می شــود، هرچنــد سیستان وبلوچســتانی ها 
کمی دیرتر و بــا یک ماه تأخیر محصــول خود را 
به بازار عرضــه می کنند. سیستان وبلوچســتان 
به عنوان دومین تولیدکننده انبــه در ایران بیش 
از 1100هکتــار باغ بــارور و زیرکشــت دارد و با 
اشتغالزایی 7500نفری، سالانه حدود 15هزار تن 

محصول به بازار می فرستد.
انبه سیستان وبلوچستان در شهرستان های جنوبی 
)بلوچستان( آن یعنی راسک، سرباز، قصرقند، نیک 

شهر، دشتیاری و چابهار کشت می شود.
معــاون بهبــود تولیــدات گیاهــی ســازمان 
جهادکشاورزی سیستان وبلوچستان در این باره به 
همشهری می گوید: 90درصد محصول انبه استان  
به صورت نارس و برای تولید ترشی و شور برداشت و 
فقط 10درصد به صورت تازه خوری مصرف می شود. 
امان الله طوقی با بیان اینکه فرآوری محصول انبه 
در سیستان وبلوچستان به صورت سنتی و توسط 
مردم انجام می شــود، می افزایــد: عمده محصول 
برای فرآوری به هرمزگان فرســتاده می شود، اما 
خود مردم هم در کارگاه های خانگــی به این کار 

اشتغال دارند.

خرید قراردادی انبه در جنوب 
هر کیلوگرم انبه ســبز این روزها در بازار قیمتی 
حدود 50هــزار تومــان دارد که تــا اواخر فصل 

برداشت به حدود 30هزارتومان می رسد، اما نکته 
جالب درباره این محصول، کشــاورزی قراردادی 
است که نه با بخشــنامه های دولتی که به صورت 
خودجوش در میان محلی ها باب شــده.  8واحد 
فرآوری هرمزگان با ظرفیت اسمی 7هزار تن اغلب 
محصول انبه سبز هرمزگان و سیستان وبلوچستان 
را به صورت قراردادی از قبل پیش خرید می کنند؛ 
واحدهای فرآوری که علاوه بر اشتغالزایی میانگین 
 هر واحد 20نفــر، ارزش افزوده انبه را در کشــور 

حفظ می کنند.
مدیر صنایــع تبدیلی و غذایی جهادکشــاورزی 
هرمزگان با بیان اینکه صادرات انبه به خارج از کشور 
به صورت خام معنایی ندارد به همشهری می گوید: 
واحدهای فرآوری استان حتی گاهی انبه های وارد 
شده از پاکستان را هم فرآوری می کنند که فرآوری 
محصول انبه حدود 50-40 درصد ارزش افزوده به 

همراه دارد.
او سختی دریافت تســهیلات و فعالیت 30درصد 
واحدها به صورت ســنتی را بخشــی از مشکلات 
این بخش می داند و توضیح می دهد: 8مورد واحد 
فرآوری جدید مجوز تاسیس گرفته اند و در آینده ای 

نزدیک به این چرخه اضافه می شوند.

   
هرمزگان و سیستان وبلوچستان در جنوب ایران، 
بهشت میوه های گرمسیری محسوب می شود که 
به دلیل شرایط آب و هوایی گرم، مرطوب و تقریباً 
استوایی خود میوه هایی خاص با طعم و مزه کم نظیر 

به بازار عرضه می کنند.

طعم شیرین تجارت بومی  انبه
 ایجاد کسب وکار خانگی، فرآوری صددرصدی محصول در داخل و ماندگاری ارزش افزوده از مزایای کشت و برداشت انبه 

در 2استان سیستان وبلوچستان و هرمزگان است

حمیده پازوکی پیگیری
خبرنگار

انتقال پادگان ثامن الائمه)ع( لشکر77مشهد از 17سال پیش تاکنون 
یکی از مطالبات مردم این شهر است. پس از آنکه پادگان اصلی ارتش از 
این شهر خارج شد، مردم خواستار آن شدند که پادگان لشکر77ارتش 
هم از داخل شــهر جمع آوری و به محلی برای خدمات شهری مثل 

بوستان تبدیل شود.
با این حال مالکیت این اراضی در اختیار آستان قدس بود، ارتش آن را 
در اجاره خود داشت و شهرداری مشهد هم سازمانی بود که باید بخش 
قابل توجهی از پادگان را در اختیار می گرفت. هماهنگ نشدن این 3نهاد 
مشکلی بود که انتقال پادگان را طی 17سال گذشته به تعویق انداخت.
اوایل اردیبهشت امسال بود که امیر آذریان، ارشد نیروی زمینی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران در شمال شرق ضمن استقبال از انتقال پادگان 
اعلام کرد مقدمات این طرح در ارتش انجام و کمیسیون ماده5برای 
آن برگزار شده است. سرانجام روز گذشته )دوشنبه، 19اردیبهشت( 
در سی و هشتمین جلسه علنی ششــمین دوره شورای اسلامی شهر 
مشهد، تفاهمنامه مشترک شــهرداری، آستان قدس رضوی و ارتش 

درباره پادگان لشکر 77 و اراضی آبشار2 به تصویب رسید تا شهروندان 
این شهر به زودی به مطالبات خود دست یابند.

تعیین  تکلیف اراضی 
پادگان لشکر77ارتش در هسته مرکزی شهر و مجاور ارتفاعات جنوبی 
مشهد قرار دارد و بیمارستان قائم، بیمارســتان امام رضا)ع( و پایانه 
مسافری مشهد در کنار آن است. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شورای اسلامی شهر مشهد درباره اراضی تعیین تکلیف شده می گوید: 
براساس توافق جلسه شورای شهر اراضی پادگان و آبشار مساحت این 

دو حوزه 374هکتار و سهم شهر از این توافق 213هکتار است.
به گفته حمید ضمیری، ایجاد مسیر ســبز ممتد در هسته مرکزی 
پادگان به صورت شمالی-جنوبی به مساحت 100هکتار در هر دو حوزه 

فضای مناسبی را در اختیار شهروندان قرار خواهد داد. 

برنامه های شهرداری برای اراضی آزادشده
طرح انتقال پادگان بعد از دستور مقام معظم رهبری در سال 1387آغاز 

شد؛ دستوری که مبنای قانون انتقال پادگان ها در کشور قرار گرفت.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری مشهد با بیان اینکه 
برای انجام انتقال جلســات متعددی بین شهرداری، نیروی زمینی و 

آستان قدس برگزار شد، گفت: در سال های گذشته توافق های زیادی 
برای انتقال پادگان صورت گرفت، اما هیچ یک اجرا نشد تا اینکه امسال 
در دوره ششم شورای شهر با توجه به سیاست های شهرداری مشهد و 
نیاز مردم به محورهای ترافیکی جدید و فضای سبز انتقال در دستور 
کار قرار گرفت. البته انتقال نیروهای نظامی مستقر در پادگان از چند 
سال قبل آغاز شده بود و فقط اراضی به شهرداری منتقل نشده بود. علی 
نجفی با بیان اینکه مساحت پادگان لشکر77حدود 187هکتار است 
که 43درصد آن در اختیار شــهرداری قرار خواهد گرفت، می افزاید: 
50هکتار این مجموعه فضای ســبزی با درختان قدیمی اســت که 
به عنوان بوستان به فضای سبز مشهد اضافه خواهد شد. همچنین در 
اراضی جنوبی پادگان نیز فضای سبز جدید ایجاد خواهد شد. وی یکی 
از مشکلات مناطق اطراف پادگان را ترافیک و نداشتن دسترسی شرق 
به غرب می  داند و ادامه می دهد: 22هکتار از مساحت پادگان فعلی برای 
احداث معابر شهری اختصاص می یابد. بازشدن این دسترسی ها علاوه 
بر حل مشکل ترافیک، زمان دسترسی آمبولانس ها به 2بیمارستان قائم 

و امام رضا)ع( را هم کوتاه تر خواهد کرد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری مشهد ادامه می دهد: 
این مجموعه دارای چند بخش تاریخی شامل یک سوله بزرگ و تونلی 
عریض اســت که در دوره پهلوی اول ساخته شــده و پیش از انقلاب 
بسیاری از زندانیان سیاسی و انقلابیون مشهد در سوله پادگان زندانی 
بوده اند. به گفته نجفی، تا 3-2ماه آینده بخش قابل توجهی از فضای 

پادگان در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
   

ایجاد فضای فرهنگی، بوستان و روان شدن ترافیک از مزایای انتقال 
پادگان لشکر 77ارتش است. ســرانجام مردم مشهد به مطالبه خود 
رسیده اند و شهرداری می تواند با الحاق به موقع اراضی موردنظر به شهر، 

آنها را از فضای آزادشده بهره مند کند.

سیده زهرا عباسیگزارش
خبرنگار

  توجه به محله محوری در مبارکه 
شهردار مبارکه با بیان اینکه رسیدن به اهداف شهرداری نیازمند 
استراتژی و حرکت برنامه محور اســت، گفت: یکی از نخستین 
کارهایی که در شهرداری مبارکه انجام داده ایم تدوین برنامه و سند 
راهبری 1404 است. به گزارش همشهری، محمدمهدی احمدی 
با بیان اینکــه رویکرد مدیریت شــهری در برنامه ریزی و تدوین 
بودجه1401 براساس محله محوری و توسعه متوازن شهری بوده 
اســت، افزود: با افزایش ۶0درصدی بودجه نسبت به سال قبل، 
170میلیارد تومان برای بودجه امسال شهرداری مبارکه در دستور 
کار قرار گرفت. همچنین از بودجه امسال حدود 25میلیارد تومان 
برای کسری بودجه سال گذشته صرف خواهد شد. شهردار مبارکه 
با اشاره به ۶مأموریت شهرداری براســاس بودجه های عمرانی و 
جاری گفت: امســال در حوزه کالبدی و شهرسازی 15میلیارد 
تومان، محیط زیست و خدمات شهری 35میلیارد تومان، ایمنی 
و مدیریت بحران 3میلیارد تومان، حمل ونقل 44میلیارد تومان، 
خدمات مدیریتی 57میلیارد تومان و امور فرهنگی و ورزشــی 
3میلیارد تومان اختصاص داده شده است. احمدی از تلاش برای 
تصویب طرح الحاق ابراهیم آباد به شهر مبارکه و حل این معضل 
30ســاله خبر داد و گفت: در طرح های بازآفرینی شهری، محله 
اسماعیل ترخون به عنوان بافت فرسوده درنظر گرفته شده است. 
شهردار مبارکه با بیان اینکه اولویت کاری شهرداری اتمام پروژه های 
نیمه تمام است، تصریح کرد: در حوزه قطار شهری اصفهان- مبارکه 
اعتبار خوبی برای تملک اراضی و اتصال قطار شهری تأمین شده 
است و امیدواریم در 4سال پیش رو این پروژه را به نقطه مطلوب 
برسانیم. وی بر لزوم بازسازی ناوگان فرسوده اتوبوسرانی مبارکه 
تأکید کرد و گفت: از 40 اتوبوس شهری 18مورد فعال است. بیش از 
50درصد ناوگان اتوبوسرانی خارج از سرویس است که در این زمینه 
3دستگاه در ۶ماه اخیر تعمیر شده است و امسال هم 10دستگاه 

تعمیر و بازسازی خواهد شد.

  تکمیل بزرگراه ایلام - مهران 
عملیات تکمیل و بهسازی 4خطه کردن مسیرهای باقیمانده جاده 
ارتباطی ایلام - مهران با پیشــرفت فیزیکی مناسبی در مراحل 
پایانی است. به گزارش ایرنا، مدیرکل راه وشهرسازی استان با تأکید 
بر اینکه تمام تلاش ها برای تکمیل بزرگراه ایلام به مهران معطوف 
شده است، گفت: این  پروژه با پیشرفت فیزیکی 80درصد در حال 
اجراست و تاکنون 100کیلومتر از این مسیر زیر بار ترافیک رفته 
اســت. عبدالله بهادری ادامه داد: از مجموع 120کیلومتر مسیر 
جاده ایلام - مهران )از میدان ارغوان تا پایانه مرزی( تاکنون حدود 
100کیلومتر تکمیل و زیر بار ترافیک رفته است. وی با بیان اینکه 
بیشترین حجم عملیات راهسازی این محور در بخش اول بزرگراه 
ایلام - مهران انجام شده است، گفت: از 11کیلومتر طول این مسیر 
5کیلومتر آن به بهره برداری رسیده و ۶کیلومتر در دست اقدام است 
و 2قطعه رانشی سنگین در این مسیر نیز در مرحله مناقصه قرار 
دارد. مدیرکل راه وشهرسازی ایلام با بیان اینکه با ساخت 2 تونل 
در نزدیکی تونل کربلا، گره های ترافیکی این نقطه رفع می شود، 
ادامه داد: 2رشــته تونل در این ۶کیلومتر در دست احداث است 
که از میان آنها تونل موازی تونل قبلی راه کربلا به طول 740متر 
حفاری و کف برداری شده است. وی اضافه کرد: عملیات تکمیلی 
پل های بزرگ و حجم عظیم ترانشــه برداری و خاک ریزی نیز در 
این مسیر در مراحل پایانی است که با انجام این مرحله چند نقطه 
پرحادثه محور مذکور حذف خواهد شد. به گفته بهادری، یکی از 
مهم ترین اولویت های راه وشهرسازی ایلام توسعه زیرساخت های 
ارتباطی استان به خصوص در محورهای منتهی به مرز مهران است. 
مدیرکل راه وشهرسازی ایلام افزود: با توجه به افزایش هرساله آمار 
زائران اربعین در مرز بین المللی مهران و همچنین تردد کامیون های 
تجاری در فاصله پل زائر تا پایانه مرزی قرار شد 5کیلومتر از این 
مسیر 11کیلومتری ۶بانده شود. قرارداد اولیه این طرح تا محل 

پایانه برکت با پیشرفت 45درصدی در حال انجام است.

   نمایش آثار شاخص تاریخی شمال در ساری 
رئیس کل موزه ملی ایران گفت: تعدادی از آثار تاریخی 
شاخص حوزه دریای کاسپین که در موزه ملی ایران 
نگهداری می شوند به مناســبت رویداد بین المللی 
ساری2022 در ساری به نمایش در می آیند. به گزارش 
ایرنا، جبرئیل نوکنده اظهار کرد: بشــقاب سیمین 
ساسانی یکی از این آثار است که از امروز )سه شنبه، 
20اردیبهشــت( به طور موقت در موزه تاریخ ساری 
به نمایش در می آید، اما پــس از آن، مجموعه ای از 
آثار تاریخی شــمال ایران در ســاری در معرض دید 
علاقه مندان قرار خواهد گرفت. رئیس  کل موزه ملی 
ایران تصریح کرد: انتخاب آثار متعلق به تاریخ مازندران، 
گیلان و گلستان که قرار است موقتا از موزه ملی ایران 
به ساری منتقل شــود، پس از مشخص شدن فضا و 

زیرساخت ها انجام می شود. 

    اجرای ۱۱اثر در جشنواره ملی پانتومیم 
دبیر نخستین جشنواره ملی پانتومیم گفت: 11اثر 
از بین 41اثــر متقاضی حضور در این جشــنواره در 
مدت 2روز برگزاری این رویــداد هنری در زنجان به 
روی صحنه می روند. به گزارش ایرنا، ساســان قجر 
با بیان اینکه حدود 8ســال برای راه اندازی جشنواره 
ملی پانتومیم در زنجان تلاش شده است، اظهار کرد: 
جابه جایی مدیران در سطح ملی و استانی دلیل عمده 
تأخیر در تاسیس و برگزاری این جشنواره بود. قجر با 
بیان اینکه نخستین جشنواره ملی پانتومیم به میزبانی 
زنجان از امروز )سه شــنبه، 20اردیبهشت( کار خود 
را آغاز کرده اســت، گفت: آییــن اختتامیه و معرفی 
برگزیدگان جشنواره )پنجشــنبه، 22اردیبهشت( 

برگزار می شود.

اخبار کوتاه

فرهنگی

روستای »استخرگاه«
استخرگاه روستای کوچکی در قلب گیلان است که به 
بهشت گمشده شهرت دارد. این روستا در شهرستان 
رودبار، دیار درختان زیتون قرار گرفته است و زیبایی 

چهارفصل و چهره منحصربه فرد آن هر سال گردشگران 
زیادی را به سمت خود می کشاند. برکه یا استخر روستای 

استخرگاه یکی از دلایل انتخاب این منطقه توسط 
گردشگران، اما طبیعت جنگلی این روستا نیز مسحورکننده 

و دیدنی است. 

گیلانعکس خبر

در  خالــص  گلاب  ۳۵۰تــن  امســال 
ســاوجبلاغ اســتان البــرز تولید شــود. به 
گزارش ایرنا، علی اکبر الماسی نوکیانی، 
شهرســتان  جهادکشــاورزی  مدیــر 
ساوجبلاغ با بیان اینکه ۵۰هکتار از اراضی 
این شهرستان زیرکشت گل محمدی قرار 
دارد، گفــت: برداشــت گل محمــدی در 
شهرســتان آغاز شــده اســت و تــا ۲هفته 

آینده ادامه دارد.

350
تن

دامغــان و ســمنان بــه بخــش خصوصی 
واگذار می شود. به گزارش ایلنا، به گفته 
امیر کرم زاده، مدیــرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی ســمنان 
خانه ابراهیمــی دامغان   بــا کاربری کافه 
موزه، خانه میررحیمی دامغان با کاربری 
فرهنگی، مجتمع گردشگری چشمه علی 
دامغــان و خانه تدین ســمنان بــا کاربری 

اقامتی و پذیرایی   واگذار خواهد شد.

4
بنای تاریخی

در آذربایجــان غربــی از آب آشــامیدنی 
برخــوردار می شــوند.به گزارش ایســنا، 
به گفته احمــد رحمانی، رئیس ســازمان 
بســیج ســازندگی آذربایجــان غربــی 
هم اکنــون بزرگ تریــن پــروژه آبرســانی 
کشور در آذربایجان غربی و با کمک بسیج 
سازندگی استان اجرا می شود، ۳۷۹روستا 
در ۹شهرســتان اســتان زیرپوشــش ایــن 
پروژه قرار دارد و بیش از یک میلیارد تومان 
اعتبــار بــرای تامیــن آب آشــامیدنی ایــن 

روستاها هزینه خواهد شد.
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روستا

عدد خبر

عزت الله ضربی
مدیرعامل جمعیت هلال احمر اردبیل

۲۰خانه هلال با هــدف آموزش خدمات 
امــدادی و نجــات بــه روســتاییان و بــه 
مناســبت هفتــه هلال احمــر در مناطق 
روســتایی اردبیــل افتتــاح خواهــد شــد. 
هم اکنــون ۱۹۸خانــه هــلال در مناطــق 
روســتایی اســتان فعــال اســت کــه بــه 
همــراه خانه هــای هــلال جدیــد آموزش 
خدمات امدادی و نجات به روســتاییان 

را برعهده دارند.

رضا ثقتی 
رئیس فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان

امســال به دســتور وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی کنگره میرزا کوچک خان در استان 
برگزار می شود، اما جای نمایش فیلم های 
ســینمایی فاخــر در ایــن رویــداد به دلیــل 
نداشتن سینمای مناسب در استان خالی 
اســت. به طور کلی وضعیت ســینماهای 
گیــلان مطلوب نیســت و شــرمنده مردم 
علاقه مند به ســینما در اســتان هستیم. 
سینماهای گیلان نیازمند حمایت سازمان 
سینمایی هســتند و بیشــتر آنها به دلیل 
حمایت نشدن از سوی دولت و خلأهای 

قانونی تعطیل شده اند.

مرادعلی تاتار 
فرماندار قصرشیرین

خریداری کالا های موردنیاز مردم و خروج 
آن از مرز موجب افزایش قیمت و کمیاب 
شدن این کالا ها می شود؛ از این رو هیچ 
مســافری حــق خــروج کالا های اساســی 
از مــرز را نــدارد. بــا توجــه به وجــود ۲مرز 
رسمی پرویزخان و خسروی نظارت بر این 
مرز ها باهدف جلوگیری از خروج کالا های 
اساســی مردم یــک اولویــت اســت. این 
ممنوعیت شامل کالا های اساسی مانند 
برنج، گوشــت، مرغ، قندوشــکر و دیگر 

کالا های ضروری و اساسی است.

نقل قول خبر

مردم به خواسته خود رسیدند

انتقال پادگان ارتش در مشهد
مجموعه پادگان لشگر77 دارای چند بنای ارزشمند تاریخی و فضای سبزی با درختان قدیمی 

است که تا 3ماه آینده در اختیار شهروندان مشهدی قرار خواهد گرفت

آذربایجان غربی

سمنان

البرز

اصفهان

ایلام

اردبیل

گیلان

کرمانشاه
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ســطح زیرکشــت انبــه در ایــران حــدود 
5هــزار هکتــار اســت کــه دو ســوم 
آن یعنــی 2800هکتــار در هرمــزگان 
به عنــوان قطب تولیــد انبه قــرار گرفته. 
سیستان وبلوچســتان به عنــوان دیگــر 
تولیدکننده انبه هم بیش از 1500هکتار 

سطح زیرکشت دارد

هــر کیلوگــرم انبــه ســبز ایــن روزهــا در 
بازار قیمتی حدود 50هــزار تومان دارد 
کــه تــا اواخر فصــل برداشــت بــه حدود 
30هزارتومــان می رســد، امــا نکتــه 
جالب درباره این محصول، کشــاورزی 
قراردادی اســت که نه با بخشنامه های 
دولتی که به صورت خودجوش در میان 

محلی ها باب شده است


